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Datum 2020-05-05 

 

Tid Kl. 13:30-16.25 

 

Plats A-salen, Sollefteå kommunhus, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga  Anna-Sofia Kulluvaara, kommunchef, §§ 77-99 

Närvarande Fredrik Granholm, sekreterare, §§ 77-99 

 Inger Lundberg, HR-specialist, § 79 

 Annika Modéen, verksamhetschef IFO, § 79 

 Nils-Olov Nilsson, säkerhets- och krisberedskapssamordnare, § 79 

 Niklas Nordén, ekonomichef, § 83  

 Mikael Näsström, näringslivschef, § 89 

 Örjan Abrahamsson, huvudenhetschef medborgarservice, § 92 

 Siv Sjödin, verksamhetschef för- och grundskola, § 93 

Åsa Eriksson, enhetschef avfall, § 88 

Emilie Eriksson, Länsstyrelsen Västernorrland, § 77 

Marie Sjölin, LRF, § 77 

Kristina Girhagen, Swejump, § 77 

Sara-Britta Edlund, Resele Jakt & Hjort, § 77 

Mia Karlsson, VD Höga Kusten Destinationsutveckling, § 77 

 

  

  

   

     

Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    

  Fredrik Granholm §§ 77-99 

 
 Ordförande  .....................................................................     

  Johan Andersson (C) §§ 77-99 

 

  Justerare ……………………………………………  

  Åsa Sjödén (S) §§ 77-99 
 

   
 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens officiella webbanslagstavla. 
 
Myndighet  Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum  2020-05-05 
 
Anslaget sätts upp 2020-05-05          tas ner 2020-05-27 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift ……………………………………………………………………  / 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckning 

 varo ers. § § § § § § § § §  

   86           

Ledamöter          

Johan Andersson (C) X  
    

     
Ordförande 

Maria Wennberg (C) -  
    

     
 

Anton Ångman (C) X  
    

     
 

Birgitta Häggkvist (VI) X  
    

     
 

Ulrika Bergman (VI) X  
    

     
 

Roger Johansson (VI) X  
    

     
 

Kjell-Åke Sjöström (V) X  R    
     

 

Ulf Breitholtz (V) -      
     

 

John Åberg (S) -      
     

 

Åsa Sjödén (S) X      
     

Justerare 

Tommy Svensson (S) -      
     

 

Stina Holmberg (S) -      
     

 

Mikael Sjölund (S) X      
     

 

Lillemor Edholm (S) X      
     

 

Roger Westerlund (-) X      
     

 

Ersättare           
Joel Ölund (C) X X     

     
 

Monica Tirri (C) -            

Daniel Höglund (C) -      
     

 

Jörgen Åslund (VI) X X     
     

 

Linus Källgren (VI) -      
     

 

Amanda Häggkvist (VI) -      
     

 

Sebastian Nygren (V) -      
     

 

Marie Hansson (V) -      
     

 

Lennart Önblad (S) -      
     

 

Åsa Nilsson (S) X X     
     

 

Torbjörn Persson (S) -      
     

 

Susanne Lindahl (S) X X     
     

 

Morgan Nordin (S) 
-      

     
 

Sven-Olov Gradin (M) -      
     

 

Sven-Erik Ragnarsson  

(-) 

 

-      
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Val av justerare 
Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

Justering av dagordning 
Extraärende ”Aktiviteter för barn – djurparksbesök sommaren 2020” läggs till. 

 

Extraärende ”Framställan om förvärv av mark, del av fastigheten Junsele-Krången 44:1, 

Kåtabyn” läggs till. 

 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 
- Utskottet för samhällsutveckling 2020-04-20 

- Allmänna utskottet 2020-04-21 

- Utskottet för unga och lärande 2020-04-23 

 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 77  Dnr KS 8/2020 

 
Muntliga informationer 
 

Beslut 

Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  

 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Regional livsmedelsstrategi 

Representanter för Projekt Regional samverkan i livsmedelskedjan redogör för 

livsmedelsproducenternas situation i Västernorrland och framförallt Sollefteå kommun 

idag.  

 

Livsmedelsproduktionen i Västernorrland omsätter närmare 2 miljarder kronor och 

sysselsätter fler än 4500 personer. Medelåldern är hög och antalet jordbruksföretag 

minskar. Åkerarealen har minskat dubbelt så mycket som i övriga Sverige de senaste  

30 åren. De ser gärna kommunen som en aktiv part i att motverka denna utveckling. 

 

Höga Kusten destinationsutveckling 

Mia Karlsson presenterar HK Dests arbete kring besöksnäringen i Höga Kustenområdet 

där Sollefteå ingår. Förutom att belysa vad som gjorts den senaste tiden ger hon också en 

framåtblick dels utifrån bolagets uppdrag och målsättningar, men också utifrån den 

pågående pandemin. 

 

Anna-Sofia Kulluvaara, kommunchef 

Informerar om kommunens hantering av Covid-19, Corona. 

 

Johan Andersson (C), kommunalråd 

Johan informerar om det pågående arbetet med att attrahera en försvarsetablering till Sollefteå 

kommun.  
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§ 78  Dnr KS 57/2020   

 

Svar på revisionsrapport – Granskning av effektiviteten inom 
förvaltningen av fastigheter 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

Att förvaltningens yttrande antas och överlämnas som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Ärendebeskrivning 

KPMG har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna genomfört en granskning 

avseende effektivitet i kommunens fastighetsförvaltning. 

 

Sammanfattningsvis bedömer revisorerna att kommunstyrelsen och Solatum Hus & Hem 

AB inte fullt ut utövar en tillräcklig styrning, samordning och uppföljning över 

kommunens och bolagets ägda fastigheter. 
 

För framtiden lämnas följande rekommendationer:  

• Se över avtal för fastigheter. Eventuella gränsdragningslistor bör bifogas. 

• Underhållsplaner – mer förutsägbarhet kring underhållet. Exempelvis när 

underhåll skjuts på framtiden. 

• En tydlig och gemensam projektledningsmodell för hela kommunkoncernen bör 

tas fram. 

• Budgetprocessen bör ses över utifrån de behov som finns för verksamhetslokaler 

inom Solatum Hus & Hem och inkludera processer för att fånga upp dessa behov 

• Skapa en tydlig beställarstruktur med prioriteringsordning kopplad till 

beställningsmallar m.m. 

• Utreda gränsdragningen mellan kommunens och bolagets framtida ansvar. 

 

Svar på lämnade synpunkter senast 2020-05-15. 

 

Förvaltningens yttrande 

Kommunstyrelseförvaltningen instämmer delvis i revisionens övergripande bedömning. 

Att samarbetet mellan kommunen och Solatum Hus & Hem AB inte fungerat optimalt är 

själva orsaken till att samarbetsavtalet sagts upp och att ett uppdrag getts om nytt avtal 

skulle tecknas. I detta arbete har uppdagats att de förändringar som behöver göras inte är 

av den natur att det räcker med ändrade gränsdragningar och förtydliganden i avtal. Detta 

arbete pausades under revisionens granskning och återupptas nu med revisionens material 

som en del i faktaunderlaget för att hitta en ändamålsenlig lösning för framtiden. Det 

finns ett antal mindre faktafel i rapporten som dock inte har bäring på de 

rekommendationer som lämnas varvid dessa inte kommenteras ytterligare. 
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Samtliga dessa rekommendationer utgår från samma underliggande problemställning: Att 

säkerställa att det finns en fungerande samordning mellan kommunen och Solatum Hus & 

Hem AB. Omfattningen av denna samordning avgörs till stor del av vilka för- och 

nackdelar som finns i en eventuellt förändrad framtida gränsdragning gällande 

kommunens och bolagets ansvar och fastighetsinnehav. 

Innan revisionens granskning startade svarade kommunen i ett annat revisionsärende 

följande: 

”Förvaltningen och Solatum håller på med en utredning och har genomlyst brister och 

svagheter i området som behöver arbetas bort, vilket presenterats för Kommunens och 

Solatums presidium. Idag finns det tre möjliga framtidsutvecklingar som behöver 

konsekvensbeskrivas så att bästa möjliga effekt fås för kommunkoncernen både avseende 

ekonomi och verksamhet. 

a) Fortsätta nuvarande samarbete och säkerställ att identifierade brister arbetas bort. 

b) Ge Solatum ett utökat uppdrag avseende verksamhetslokaler. 

c) Återför stora delar av fastighetsdriften gällande verksamhetslokaler till 

kommunen. 

Samtliga alternativ har för och nackdelar vilka måste beskrivas och räknas på. Revisionen 

har inlett en egen granskning inom området som beräknas vara klar i november, 

förvaltningen vill inte föregå denna utredning varvid resultatet av denna inväntas innan 

ytterligare arbete vidtas.” 

Politiken har återupptagit arbetet kring denna fråga och har nyligen initierat ett förslag via 

Samhällsutvecklingsutskottet om att förslag liknande de ovan skall utredas i två steg. I ett 

första steg skall för och nackdelar belysas med respektive möjlig inriktning för att 

återrapporteras under maj/juni. Utifrån detta beslutsunderlag väljs inriktning om fortsatt 

fördjupad utredning inom ett eller möjligen två alternativ för återrapportering under sen 

höst/tidig vinter. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 57/2020-4 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen besluta att kommunstyrelseförvaltningens 

yttrande antas och överlämnas som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår, Kommunstyrelsen besluta att kommunstyrelseförvaltningens 

yttrande antas och överlämnas som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Skicka till Ansvarig handläggare och revisorerna 
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§ 79    Dnr KS 63/2020 

 

Svar på revisionsrapport - Uppföljning av tidigare granskningar 
2017  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att ge förvaltningen i uppdrag att så snart det är möjligt utifrån resurser genomföra 

de åtgärder som kvarstår enligt plan inom området styrning och ledning av IT och 

informationssäkerhet.  

 

- att förvaltningens åtgärder och efterlevnaden av åtgärder godkänns.  

 

- att kommunstyrelsen antar förvaltningen yttrande som sitt eget. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen behandlade revisionsrapporten för samtliga områden som rör denna 

granskning 2016-12-06 (§ 253). Vid sammanträdet beslutade kommunstyrelsen att anta 

förvaltningens yttrande som sitt eget. På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i 

Sollefteå kommun har PwC genomfört uppföljning av tidigare granskningar. 

Granskningen har inriktat sig mot följande områden: 

- Handläggning och samverkan kring barn som riskerar att fara illa. 

- Personalfrågor, sjukfrånvaro och arbetsmiljö. 

- Styrning och ledning av IT och informationssäkerhet. 

Syftet med revisionsfrågan är att besvara vilka åtgärder som har blivit genomförda med 

anledning av de förslag och synpunkter som lämnats i revisionsrapporter 2016. 

 
Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen har tagit tillvara revisionens rapport med brister och rekommendationer för 

framtida arbete. Flertalet åtgärder har vidtagits och arbetssätt har utvecklats, en del 

åtgärder har varit möjliga tack vare t ex Statsbidrag. Inom verksamheterna pågår ständigt 

utvecklingsarbete och fler åtgärder kan väntas. Som exempel har inte allt arbete hunnit 

med men är väl planerade såsom redogörs inom styrning och ledning av IT och 

informationssäkerhet. 

 

Nedan följer redovisning för varje granskningsområde. 
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Handläggning och samverkan kring barn som riskerar att fara illa 
Sammanfattning 

För framtiden lämnades följande rekommendationer av revisionerna:  

• Handläggning av barnärenden ytterligare effektiviseras. Lägsta kravet bör vara att 

lagstadgadtidsfrist för utredning av barn som riskerar att fara illa uppfylls. 

 

• Dokumentationen av ärenden som berör barn och unga sker i enlighet med 

lagstiftning. 

 

• Samverkan med, och information till, interna och externa parter bör utvecklas 

 

Förvaltningens åtgärder 

Det finns pågående och planerade åtgärder kopplat till de rekommendationer som 

revisionen har lämnat varav en del presenteras nedan under respektive frågeställning.  

  
• Handläggning av barnärenden ytterligare effektiviseras. Lägsta kravet bör vara 

att lagstadgadtidsfrist för utredning av barn som riskerar att fara illa uppfylls. 

 

I dagsläget har verksamheten tre konsulter inhyrda för att säkerställa att utredningstiderna 

hålls i enlighet med lagstiftningen. Rekryteringsläget är svårt i hela Sverige och där är 

Sollefteå inget undantag. Arbetsmarknaden för socionomer är mycket god och många 

föredrar arbete inom annan verksamhet än inom den kommunala socialtjänsten. 

Verksamheten arbetar ständigt med rekryteringsfrågor och förbättringar i arbetsmiljö för 

att både behålla och rekrytera personal. Statsbidrag har möjliggjort att man har kunnat 

bibehålla förstärkning på arbetsledarsidan som medför att handläggarna får tillräckligt 

omfattande stöd i sitt dagliga arbete.  

  
I internkontrollen kontrolleras resultat vad gäller att hålla utredningstider, dokumentation 

och genomförandeplaner. Internkontrollen visade på tillfredställande resultat. 

 

• Dokumentationen av ärenden som berör barn och unga sker i enlighet med 

lagstiftning. 

 

Sollefteå kommun har licens att arbeta i dokumentationsstödet BBIC, barns behov i 

centrum. BBIC ”verkstad” har införts för att säkerställa att dokumentation sker enligt 

gällande lagstiftning och utgör ett gott stöd för handläggarna. Ytterligare styrdokument 

kring handläggning har utarbetats och implementerats.  
 

Dokumentationsprojektet föll väl ut och har lett till att vi kunnat minska dokumentationen 

i många ärenden. 
 

• Samverkan med, och information till, interna och externa parter bör utvecklas. 
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Förvaltningen har tillsatt en heltidstjänst som verksamhetsutvecklare i uppdraget ingår att 

kvalitetssäkra, utveckla och effektivisera verksamheten utifrån gällande lagstiftning. 

Arbeta fram riktlinjer, anvisningar och rutiner samt att stödja chefer i arbetet med 

verksamhetsplanering, mål och uppföljning. 

 

En koordinator inom VINR området har anställts för pengar genom statsbidrag och ska 

bland annat utveckla intern samverkan mellan enheterna Barn, unga och familj, vuxen 

och försörjningsstöd. 
 

Personalfrågor, sjukfrånvaro, arbetsmiljö 
Sammanfattning 

För framtiden lämnades följande rekommendationer av revisionerna:  

• Kommunstyrelsen bör upprätta ett handlingsprogram med åtgärder som vidtas för 

att minska sjukfrånvaron. 

 

• Tydligare styrning för upprättande av egna verksamhetsspecifika riktlinjer. 

 

• Utveckla utvärdering av sjukfrånvaro samt säkerställa återkoppling från 

företagshälsovården till chefer i organisationen. 

 

• Överväga en övergripande resursfördelningsmodell 
 

Förvaltningens åtgärder 

I revisionsrapporten lyftes brister och rekommendationer för att åstadkomma en god 

arbetsmiljö och minska sjukfrånvaro. Bland annat utpekades en brist kring uppföljning 

och regelbunden utvärdering kopplat till sjukfrånvaro inom förvaltningens verksamheter. 

Detta har utvecklats och förbättras så att varje verksamhet kan följa upp sjukfrånvaron 

och bryta ner till enhetsnivå.  

Nedan följer de rekommendationer som revisionen lämnat med efterföljande kommentar 

kring åtgärd från verksamheten: 

 

• Kommunstyrelsen bör upprätta ett handlingsprogram med åtgärder som vidtas för 

att minska sjukfrånvaron. 

Handlingsplanen omdöpt till handlingsprogram där det framgår vilka aktiviteter och 

åtgärder som ska genomförs för att minska sjukfrånvaron. Dessa åtgärder redovisas och 

följs upp kontinuerligt i kommunstyrelsens allmänna utskott. 

• Tydligare styrning för upprättande av egna verksamhetsspecifika riktlinjer. 

HR Funktionen går ut med en genomförandeplan hur arbetet på övergripande nivå ska 

ske. Varje verksamhet får därefter, utifrån genomförandeplanen, ta fram 

verksamhetsspecifika riktlinjer innehållande mål och aktiviteter. Uppföljning sker i 

samverkansgrupper per oktober och i SAM enkäten. 
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• Utveckla utvärdering av sjukfrånvaro samt säkerställa återkoppling från 

företagshälsovården till chefer i organisationen. 

Avstämning med företagshälsovården genomförs var tredje månad samt löpande kontakt. 

En ny rutin infördes där chefer får återkoppling efter det som bestäms vid beställningen 

av företagshälsovård har fungerat bra. 

• Överväga en övergripande resursfördelningsmodell 

Behovet av en resursfördelningsmodell anses inte finnas då dialog kring ambition och 

viljeriktning för resursfördelning sker i själva budgetprocessen. 

 

Styrning och ledning av IT och informationssäkerhet 
Sammanfattning 

För framtiden lämnades följande rekommendationer av revisorerna:  

• Kommunstyrelsen bör säkerställa att styrande dokument är aktuella, 

kommunicerade och tillämpas i tillräcklig grad. Detta innebär bl.a. att uppföljning 

och utvärdering av IT och informationssäkerheten utvecklas samt att ansvar och 

roller förtydligas. 

• Kommunstyrelsen bör utveckla arbetet med riskanalys för kommunens 

IT/informationssäkerhet bl.a. i syfte att tydliggöra vilka hot och brister som finns i 

kommunens IT-miljö och informationssäkerhet (inklusive back up-hantering) samt 

för att få en överblick över kommunens system och dess väsentlighet. 

Förvaltning har tillsatt en säkerhets- och krisberedskapssamordnare för arbetet med 

informationssäkerhet. Arbetet med informationssäkerhet omfattas av följande: 

• Säkerställa att det finns aktuella, kända och tillämpade styrdokument med 

tillhörande instruktioner som lägger en grund för en god informationssäkerhet och 

tillhörande IT-säkerhet. Dessa bör även tydliggöra ansvar och roller för arbetet.  

• Säkerställa att informationsklassning av de datoriserade verksamhetssystemen 

genomförs för att verksamhetsansvariga ska kunna bedöma vilka 

säkerhetsåtgärder som behöver vidtas för att skydda de informationstillgångar som 

de ansvarar för  

• Utveckla arbetet med systemförvaltning så att en dialog förs mellan 

verksamhetens systemägare/systemförvaltare och IT-enheten  

• Ge IT-enheten i uppdrag att ta fram kontinuitetsplaner som beskriver de reserv-, 

återställnings- och återgångsrutiner som används för att säkerställa kontinuiteten i 

en prioriterad verksamhet eller process  

Förvaltningens åtgärder 

Det finns pågående och planerade åtgärder enligt nedan kopplat till de rekommendationer 

som revisionen har lämnat. Svar och beskrivning av åtgärder ges under respektive 

frågeställning. 
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• Säkerställa att det finns aktuella, kända och tillämpade styrdokument med 

tillhörande instruktioner som lägger en grund för en god informationssäkerhet 

och tillhörande IT-säkerhet. Dessa bör även tydliggöra ansvar och roller för 

arbetet.  

Det finns en ”Anvisning informationssäkerhet och dataskydd” föreslagen för fastställande 

av kommunchef. Där regleras roller och ansvar för system och information. Fastställs den 

så utgör den en källa som utbildningar, information och annat stöd kan utgå ifrån. 

Utbildningar har genomförts och planeras genomföras med alla personal om 

informationssäkerhet via Nano-learning årligen samt att utbildning och information har 

givits och kan ges till systemägare och systemförvaltare om deras roller och ansvar.  

• Säkerställa att informationsklassning av de datoriserade verksamhetssystemen 

genomförs för att verksamhetsansvariga ska kunna bedöma vilka 

säkerhetsåtgärder som behöver vidtas för att skydda de informationstillgångar 

som de ansvarar för 

Föreslagen ”Anvisning informationssäkerhet och dataskydd” innehåller också en 

informationsklassningsmodell som systemägare och förvaltare kan nyttja för att bedöma 

den information som system och dokument innehåller. Klassningsmodellen används 

internt i samband med en pågående systeminventering där aktuell systemförteckning 

uppdateras för att vara aktuell avseende vems om är ägare, förvaltare, teknisk förvaltare 

och vilken typ av information systemet innehåller. I samband med inventeringen flyttas 

förteckningen från Excel dokument till Esum IT som används som 

behörighetsgivningssystem. Det bedöms ge en bättre möjlighet till kontinuerlig 

uppdatering av systemförteckningen. Efter att systeminventeringen bedöms tillräckligt 

komplett kan kontroller ske av de interna informationsklassningar som gjorts för att skapa 

en mera likvärdig bedömning av informationsklassningen. 

• Utveckla arbetet med systemförvaltning så att en dialog förs mellan 

verksamhetens systemägare/systemförvaltare och IT-enheten 

Dialogen har påbörjats med en systemförvaltarträff i oktober 2019 och i samband med 

den systeminventering som pågår. När systeminventeringen är genomförd och tid medges 

kan träffar mellan systemägare, systemförvaltare och tekniska systemförvaltare i 

relevanta konstellationer genomföras för att utarbeta överenskomna servicenivåer för 

support, systemuppgradering etc.  

• Ge IT-enheten i uppdrag att ta fram kontinuitetsplaner som beskriver de reserv-, 

återställnings- och återgångsrutiner som används för att säkerställa kontinuiteten 

i en prioriterad verksamhet eller process 

Kontinuitetsplanering för krisberedskap ska genomföras med kommunens samtliga 

verksamheter inom ramen för krisberedskapsarbetet. Genomförda verksamheter är 

Äldreboenden, hemtjänst och kostverksamhet.  
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Funktionsstöd står näst på tur att genomföra kontinuitetsplanering och därefter kan  

IT-verksamheten få stöd att genomföra kontinuitetsplanering för krisberedskap enligt den 

metodiken. Mindre kontinuitetsplaner kan tas fram internt för vissa system eller delar av 

IT-verksamheten och uppdateras när en mera genomgripande planering är genomförd. 

 

Alla åtgärder som är planerade eller pågår är helt och hållet beroende av tid för 

personalen att arbeta med dem. Både systemägare, systemförvaltare vid verksamheterna 

samt tekniska systemförvaltare har i huvudsak sina uppdrag som en del av sina tjänster 

vilket gör att åtgärder tar tid och måste anpassas utifrån vad som är möjligt att uppnå.  

IT- enheten som helhet saknar också vissa roller i sin organisation som naturligt skulle 

arbeta med utveckling av IT-förvaltningen.  

 

Informationssäkerhetssamordnarrollen är också en del av en tjänst vilket gör att tiden för 

att arbeta med IT och informationssäkerhet inte finns i tillräcklig utsträckning för att 

uppnå den nivå som motsvarar ett till 100% uppfyllt Ledningssystem för 

informationssäkerhet (LIS) eller en vedertagen IT förvaltningsmodell. 

 

Beslutsunderlag 

Missiv och revisionsrapport – Uppföljning av tidigare granskningar 2017, KS 63/2020-1,-

2,-3 

Förvaltningsyttrande Anna-Sofia Kulluvaara, KS 63/2020-4 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår  

 

- att ge förvaltningen i uppdrag att så snart det är möjligt utifrån resurser genomföra 

de åtgärder som kvarstår enligt plan inom området styrning och ledning av IT och 

informationssäkerhet.  

 

- att förvaltningens åtgärder och efterlevnaden av åtgärder godkänns.  

 

- att Kommunstyrelsen antar förvaltningen yttrande som sitt eget. 
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Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

- att ge förvaltningen i uppdrag att så snart det är möjligt utifrån resurser genomföra 

de åtgärder som kvarstår enligt plan inom området styrning och ledning av IT och 

informationssäkerhet.  

 

- att förvaltningens åtgärder och efterlevnaden av åtgärder godkänns.  

 

- att Kommunstyrelsen antar förvaltningen yttrande som sitt eget. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

Revisorerna 
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§ 80 Dnr KS 76/2019 

 

Svar på medborgarförslag – Minska matsvinnet    

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att bifalla medborgarförslaget.  

 

Ärendebeskrivning 

Britt-Marie Persson har inkommit med ett medborgarförslag. De förslag som framförs i 

medborgarförslaget är:   

 

att kommunen beslutar om att möjliggöra för personal att köpa med sig mat från 

skolrestaurangen och äldreboenden som har tillagningskök.  

 

I medborgarförslaget föreslår Britt-Marie Persson att personal i Sollefteå Kommun som 

arbetar på skolor och äldreboenden där det finns tillagningskök ska kunna köpa med sig 

mat som finns kvar efter genomförd servering. Syftet är att minimera matsvinn och få in 

en liten peng till verksamheten. Betalning föreslås göras genom Swish om 30 kronor och 

egen matlåda erfordras. 

 

Om arbetsgivare erbjuder sin personal måltider gratis eller till en subventionerad kostnad 

uppstår en kostförmån. Förmånen beräknas utifrån diskrepansen mellan medarbetarens 

kostnad och skatteverkets schablonvärde som för år 2020 är 98 kr för lunch motsvarande 

dagens rätt. Att välja bort sallad, bröd, smör och måltidsdryck är inte skäl för justering av 

kostförmånen. Detta kan innebära att förslaget skulle betyda att medarbetarna ska 

förmånsbeskattas och arbetsgivaren ska betala erforderliga skatter och avgifter. 

 

Några kommuner som infört detta har valt att tolka bestämmelserna på så sätt att det inte 

är en full måltid som erbjuds och därför inte behöver förmånsbeskattas. Detta har dock 

inte prövats rättsligt. 

 

Föreligger det fortfarande en kostförmån är frågan hur mycket marknadsvärdet kan 

beräknas uppgå till? Restauranger där man paketerar och säljer matlådor som är 

överblivna efter dagens servering genom appar såsom Karma och ResQ Club kostar runt 

30–50 kronor.   
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Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen bedömer att medborgarförslaget bör bifallas.  

Goda idéer korrelerar inte alltid med ramar och det är först när vi utmanar ramarna vi 

hittar nya lösningar. Att efter avslutad servering erbjuda, ett begränsat utbud och ibland 

ofullständiga portioner till försäljning för att slippa kasta maten är positivt. När den 

enskilde tar med en egen matlåda av normal storlek som fylls av det som blir över efter 

servering är det ingen mer hantering för kökspersonal.  

 

Idag kastas matrester som serverats på buffén i matsalen. Mat som inte lagts ut till 

gästerna kyls ned och serveras vid ett annat tillfälle. Medborgarförslaget skulle innebära 

att maten som idag kastas från buffén kan köpas av personal i köket och tillhörande 

verksamhet såsom skola eller äldreboende.  

 

Sker betalning med Swish till ett centralt nummer undviker vi kontanthantering. För att 

fullgöra livsmedelsverkets krav gällande information av allergener ställs inga ytterligare 

krav, än de vi redan har i befintlig verksamhet på tillagningsköken. I kombination med att 

köken arbetar för ett minimerat serveringssvinn så är det sammantaget en god idé.  

 

30 kr ligger i nivå med liknande tjänster varför det mycket väl kan anses som ett skäligt 

marknadspris.  

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

SKV A 2019:29 

Livsmedelsverkets föreskrifter om livsmedelsinformation, LIVSFS 2014:14. §10. 

Förvaltningsyttrande Jonny Ohlsson, KS 327/2019-3 

Medborgarförslaget, KS 327/2019-1 

   

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

medborgarförslaget. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

 

Kommunstyrelsen föreslå  

 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att bifalla medborgarförslaget.  
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§ 81 Dnr KS 109/2020 

 
Taxor 2020-2023 för verksamheter inom räddningstjänsten  
 

Beslut  

Kommunstyrelsen föreslår 

 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att anta de av direktionen för Räddningstjänstförbundet Höga Kusten - Ådalen föreslagna 

taxorna enligt följande:  

 

1. Med stöd av 5 kap 4 § lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) antas taxa för 

tillsyn i enlighet med bilaga 1.  

 

2. Med stöd av 27 § lag (2010:1011) om brandfarlig och explosiv vara (LBE) antas taxa 

för tillsyn i enlighet med bilaga 1.  

 

3. Med stöd av 27 § LBE antas taxa för tillståndsprövning för explosiv vara i enlighet 

med bilaga 2.  

 

4. Med stöd av 27 § LBE antas taxa för tillståndsprövning för explosiv vara i enlighet 

med bilaga 3.   

 

5. Med stöd av 3 kap 6 § LSO tillämpas taxor för sotning och brandskyddskontroll för 

respektive medlemskommun i enlighet med bilaga 4. 

 

6. Taxorna enligt beslutspunkt 1-4 gäller för åren 2020-07-01 t.o.m. 2023 med den 

justering som sker enligt punkt 8. 

 

7. Taxorna enligt beslutspunkt 5 gäller från och med 2019-06-01 t.o.m. 2023 med den 

justering som görs enligt punkt 9.  

 

8. Räddningstjänstförbundet HKÅ ska för varje avgiftsår justera taxorna enligt 

beslutspunkt 1-4ovan enligt Sveriges kommuner och Regioners (SKR) Prisindex för 

kommunal verksamhet (PKV). Vid justeringen ska det PKV som publiceras vid 

SKR:s skatteprognos i decembermånad året innan ny taxa fastställsanvändas. 

Justeringen ska göras med det index som gäller för det avgiftsår som justeringen 

avser.  

 

9. Räddningstjänstförbundet HKÅ ska för varje avgiftsår justera taxorna enligt 

beslutspunkt 5 i enlighet med det nationella Sotningsindex som meddelas av SKR. 
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Ärendebeskrivning  

Räddningstjänstförbundet Höga Kusten Ådalen (nedan HKÅ) har till och med år 2013 fattat 

beslut om taxor. I ett prejudicerande beslut från Högsta Förvaltningsdomstolen den 12:e 

december 2013 slår domstolen fast att beslut, när det gäller taxor för verksamhet som grundar 

sig på bemyndigande till en kommun i lag eller förordning, inte kan delegeras från kommun 

till kommunalförbund.  

 

Detta medför att HKÅ:s medlemskommuner måste fatta beslut om de taxor som HKÅ ska 

tillämpa i sin verksamhet. För att på ett likställt sätt kunna ta ut avgifter för hela 

räddningstjänstförbundet är det av yttersta vikt att samtliga medlemskommuner var för sig 

fattar likalydande beslut.  

 

Räddningstjänsten har tagit fram ett förslag till nya taxor för myndighetsutövning och 

tillståndsgivning för perioden 2020-2023.  

 

Förslaget måste fastställas av respektive medlemskommuns kommunfullmäktige. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att anta de av direktionen för Räddningstjänstförbundet Höga Kusten - Ådalen föreslagna 

taxorna enligt följande:  

 

1. Med stöd av 5 kap 4 § lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) antas taxa för 

tillsyn i enlighet med bilaga 1.  

 

2. Med stöd av 27 § lag (2010:1011) om brandfarlig och explosiv vara (LBE) antas taxa 

för tillsyn i enlighet med bilaga 1.  

 

3. Med stöd av 27 § LBE antas taxa för tillståndsprövning för explosiv vara i enlighet 

med bilaga 2.  

 

4. Med stöd av 27 § LBE antas taxa för tillståndsprövning för explosiv vara i enlighet 

med bilaga 3.   

 

5. Med stöd av 3 kap 6 § LSO tillämpas taxor för sotning och brandskyddskontroll för 

respektive medlemskommun i enlighet med bilaga 4. 

 

6. Taxorna enligt beslutspunkt 1-4 gäller för åren 2020-07-01 t.o.m. 2023 med den 

justering som sker enligt punkt 8. 

 

7. Taxorna enligt beslutspunkt 5 gäller från och med 2019-06-01 t.o.m. 2023 med den 

justering som görs enligt punkt 9.  
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8. Räddningstjänstförbundet HKÅ ska för varje avgiftsår justera taxorna enligt 

beslutspunkt 1-4ovan enligt Sveriges kommuner och Regioners (SKR) Prisindex för 

kommunal verksamhet (PKV). Vid justeringen ska det PKV som publiceras vid 

SKR:s skatteprognos i decembermånad året innan ny taxa fastställsanvändas. 

Justeringen ska göras med det index som gäller för det avgiftsår som justeringen 

avser.  

 

9. Räddningstjänstförbundet HKÅ ska för varje avgiftsår justera taxorna enligt 

beslutspunkt 5 i enlighet med det nationella Sotningsindex som meddelas av SKR. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna-Sofia Kulluvaara, uppdaterat till KS, KS 109/2020-6 

Förslag till beslut KS med bilagor 109/2020-2, -3 
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§ 82 Dnr KS 13/2020 

 

Verksamhets och ekonomiskuppföljning mars 2020 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 

januari till mars 2020.  

 

Att uppdra till verksamheterna att vidta åtgärder för att komma i anslagen budgetram, 

samt att se över kostnader och intäkter så att kommunen får budgeten i balans. 

 

Information 

Ekonomichef Niklas Nordén informerar om ärendet. Går igenom siffrorna för 

kommunstyrelsens verksamhet. Stora osäkerheter finns utifrån effekter av  

Corona/Covid-19.  

 

Elpriset är väldigt lågt, vilket gör att Sollefteåforsens resultat påverkas negativt. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun redovisar en negativ avvikelse mot budget på 3,8 mnkr. Totalt har 

kommunstyrelsens nettokostnad ökat med 5,9 mnkr mot föregående år. Utbildning och 

omsorg visar på negativa avvikelser medan övriga verksamheter initialt visar ekonomi i 

balans eller svaga positiva avvikelser. 

 

Även under 2020 är det stor ekonomisk påverkan från de delar som ligger inom 

finansförvaltningen.  Pensionerna visar positivt med 3 mnkr, skogsförsäljning innebär en 

reavinst på 6 mnkr medan börsfallet påverkat negativt med ca 8 mnkr. Skatter och bidrag 

är till och med mars positiva till följd av ändrad kostnadsutjämning. I detta ingår varken 

tapp till följd av corona eller regeringens aviserade satsningar. 

 

Beslutsunderlag 

Månadsuppföljning januari-mars 2020 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar föreslå kommunstyrelsen godkänna 

redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari till mars 

2020.  



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2020-05-05 

 

 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

22 (60) 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskott föreslår, kommunstyrelsen besluta att godkänna redovisningen av 

verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari till mars 2020.  

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Birgitta Häggqvist (VI) yrkar på följande tillägg: ”Att uppdra till verksamheterna att vidta 

åtgärder för att komma i anslagen budgetram, samt att se över kostnader och intäkter så 

att kommunen får budgeten i balans”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 83   Dnr KS 93/2020 

 

Ändring av egenavgift vid resa i annan kommun - riksfärdtjänst 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att Sollefteå kommun ansluter sig till biljettsystemet för RIAK-resa/färdtjänst i 

annan kommun. 

- att egenavgift för resa i annan kommun bestäms till 5 kr/km, dock minst 50 kr. 

- att beslutet träder i kraft 2020-06-01. 

 

Ärendebeskrivning 

Av information från Riksfärdtjänsten Sverige AB framgår följande beträffande RIAK-

Resa i annan kommun.  

 

Vid sidan av färdtjänst och riksfärdtjänst finns även RIAK-Resa/färdtjänst i annan 

kommun. Detta innebär att hemkommunen vill hjälpa till att anordna färdtjänstresor för 

sina kommuninvånare i andra kommuner där de tillfälligtvis vistas. Det är ofta både 

krångligt och dyrt för kommunen att anordna dessa resor. Det är vanligt att kommunen 

skickar med en rekvisition som resenären lämnar till ett taxibolag som sedan fakturerar 

kommunen. För resenären är det ofta svårt att få tag på ett taxibolag som vill och kan 

köra. Särskilt när det gäller specialfordon. Ibland överstiger kostnaden för att hantera 

fakturan själva reskostnaden. Detta kan gälla både taxibolagets och kommunens 

hantering. 

 

Riksfärdtjänsten Sverige AB har ett system för RIAK som underlättar denna hantering. 

All hantering sker via internet och taxibolaget ska aldrig behöva upprätta några fakturor. 

Kommunens kostnad för RIAK-resan framgår på ordinarie riksfärdtjänstfaktura. 

 

Resenären får en biljett för den kommun resan avser. Biljetten gäller för resa inom 

kommunen eller högst 5 mil till eller från en adress i kommunen. På biljetten framgår 

egenavgiften för resan och vilket/vilka taxibolag resenären ska ringa. Det gör det enklare 

för resenären att få tag på en bil. 

• Kommunen loggar in och ställer ut biljett till kunden via internet www.riak.se. 

Biljetten skickas hem till kunden via post. 

• Riksfärdtjänsten tecknar avtal med ett eller flera företag i varje kommun. Om det 

finns flera företag får resenären välja vilket som skall anlitas. 

• Varje företag måste åta sig att köra i minst en kommun. (alt. del av kommun i 

stora kommuner) 

http://www.riak.se/
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• Taxiföretaget tillämpar sin ordinarie taxa mot allmänheten. Riksfärdtjänsten (och 

kommunen) erhåller 5% i rabatt. 

• Resenären ringer själv och bokar sin bil direkt hos taxibolaget som finns på 

biljetten. 

• Föraren tar emot biljetten och tar ut egenavgift i bilen enligt instruktionerna på 

biljetten. 

• Biljetten redovisas till Riksfärdtjänsten via internet www.riak.se  

• Riksfärdtjänsten betalar ut ersättningen till taxi och debiterar kommunen på ordi-

narie riksfärdtjänstfaktura. Det framgår tydligt att debiteringen avser RIAK. 

 

Att ansluta sig till systemet innebär ingen kostnad utan man betalar när man använder det. 

Varje utställd biljett debiteras med 20 kronor. Det omfattar då tryck och utskick till 

resenär. När resan är genomförd debiteras kommunen ordinarie taxa mot allmänheten, 

minus 5% som vi får i rabatt av taxibolagen, samt 50 kronor per genomförd resa som är 

RIAK:s ersättning. En stor fördel för resenären är att vi på taxikupongerna skriver ut 

namn och telefonnummer till de taxiföretag som har avtal att genomföra resorna.  

 

I samband med att kommunen ansluter sig till systemet måste också egenavgiften som 

resenären betalar till taxiföretaget specificeras. Denna kan antingen vara en procentsats av 

taxameterbeloppet, en fast avgift eller ett belopp per kilometer.  

 

Förvaltningens bedömning 

Sollefteå kommun har sedan många år tillbaka använt taxicheckar från Taxi Kurir när vi 

har ordnat med färdtjänst i annan kommun till våra resenärer. Taxi Kurir har nu, utan 

förvarning, slutat med dessa taxicheckar. Detta innebär att i dagsläget får resenären betala 

resan (vanlig taxiresa) och sen skicka in kvitto till kommunen för att få tillbaka pengarna 

minus egenavgiften. Denna hantering innebär ofta betydande olägenhet för resenären som 

ibland kan få ligga ute med stora summor som tär på en kanske redan ansträngd ekonomi. 

Det innebär också onödig administration för kommunen.   

 

Förvaltningen bedömer därför att Sollefteå kommun bör ansluta sig till RIAK-systemet då 

det underlättar både för handläggningen samt för den enskilde resenären. 

 

Av Riktlinjer för färdtjänst inom Sollefteå kommun, p. 1, framgår att vistelsekommunens 

regler gäller vid resor i annan kommun. Denna avgiftsmodell kommer inte att fungera om 

vi ansluter oss till systemet. 

 

Vid val av egenavgiftsmodell bör det beaktas att modellen med procent av taxameter-

beloppet är mycket ”orättvis” mot den som behöver ett specialfordon till skillnad mot den 

som reser med taxi. Specialfordon är vanligen mycket dyrare än taxi och det slår hårt mot 

den som inte heller kan välja att resa på annat sätt. Priserna varierar också stort över 

landet vilket ger stora skillnader i egenavgifter för samma sträcka.  

http://www.riak.se/
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Mot bakgrund härav bedömer förvaltningen att modellen med kronor per km är den 

modell som är mest jämlik och som därför bör väljas. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att egenavgiften bestäms till 5 kr/km, dock minst 50 kr. 

 

Beslutet föreslås träda i kraft 2020-06-01. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo – KS 93/2020-1 

  

Utskottet för samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta:  

 

- att Sollefteå kommun ansluter sig till biljettsystemet för RIAK-resa/färdtjänst i 

annan kommun. 

- att egenavgift för resa i annan kommun bestäms till 5 kr/km, dock minst 50 kr. 

- att beslutet träder i kraft 2020-06-01. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Färdtjänsthandläggare 
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§ 84  Dnr KS 105/2020   

 

Ändring av Riktlinjer färdtjänst i Sollefteå kommun 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att Riktlinjer för färdtjänst i Sollefteå kommun ändras enligt följande: 

 

• Punkt 1, 4 st, sista meningen utgår och ersätts med följande skrivelse: 

 ”Vid resor i annan kommun gäller Sollefteå kommuns regler.”  

• Punkt 1, 5 st, ändring endast avseende ordföljd. 

• Punkterna 2.1 och 2.7, ”Vård- och äldrenämnden” ändras till ”Kommun-

styrelsen”. 

• Punkt 2.6 och 3, ”resa med” ändras till ”medfölja”. 

• Punkt 5, Förvaltningslagens SFS-nummer ändras till 2017:900 på grund av ny 

lag. 

 

Ärendebeskrivning 

Utskottet har beslutat föreslå Kommunstyrelse att Sollefteå kommun ska ansluta sig till 

Riksfärdtjänsten Sverige AB:s biljettsystem avseende färdtjänstresor i annan kommun 

samt att egenavgiften för resor i annan kommun fastställs till 5 kr/km, dock lägst 50 kr.  

 

Med anledning av detta måste både kommunens Riktlinjer och Reglemente för färdtjänst 

ändras då egenavgiftsbestämmelsen innebär att det vid resor i annan kommun inte är 

möjligt att, så som idag, tillämpa vistelsekommunens regler.  

 

I samband med dessa ändringar har några redaktionella ändringar föreslagits. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

I Riktlinjer för färdtjänst i Sollefteå kommun föreslås följande ändringar: 

 

• Punkt 1, 4 st, sista meningen föreslås utgå och ersätts med följande skrivelse: 

”Vid resor i annan kommun gäller Sollefteå kommuns regler.”  

• Punkt 1, 5 st, ändring endast avseende ordföljd. 

• Punkterna 2.1 och 2.7, ”vård- och äldrenämnden” ändras till ”Kommunstyrelsen”. 

• Punkt 2.6 och 3, ”resa med” ändras till ”medfölja”. 

• Punkt 5, förvaltningslagens SFS-nummer ändras till 2017:900 på grund av ny lag. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo – KS 105/2020-1 

 

Utskottet för samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta: 

 

- att Riktlinjer för färdtjänst i Sollefteå kommun ändras enligt följande: 

 

• Punkt 1, 4 st. sista meningen utgår och ersätts med följande skrivelse: 

 ”Vid resor i annan kommun gäller Sollefteå kommuns regler.”  

• Punkt 1, 5 st , ändring endast avseende ordföljd. 

• Punkterna 2.1 och 2.7, ”Vård- och äldrenämnden” ändras till ”Kommun-

styrelsen”. 

• Punkt 2.6 och 3, ”resa med” ändras till ”medfölja”. 

• Punkt 5, Förvaltningslagens SFS-nummer ändras till 2017:900 på grund av ny 

lag. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Färdtjänsthandläggare 

Kommunkansliet – Victoria Karlsson 
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§   85 Dnr KS 105/2020   

 

Ändring av Reglemente för färdtjänst i Sollefteå kommun 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att Reglementet för färdtjänst i Sollefteå kommun ändras enligt följande: 

 

• P. 1 3 st. sista meningen utgår och ersätts med följande skrivelse: 

”Vid resor i annan kommun gäller Sollefteå kommuns regler.” 

• Punkt 3, ”resa med” ändras till ”medfölja”. 

• Punkt 5, Förvaltningslagens SFS-nummer ändras till 2017:900 på grund av ny 

lag. 

 

Ärendebeskrivning 

Utskottet har beslutat föreslå kommunstyrelsen att Sollefteå kommun ska ansluta sig till 

Riksfärdtjänsten Sverige AB:s biljettsystem avseende färdtjänstresor i annan kommun 

samt att egenavgiften för resor i annan kommun fastställs till 5 kr/km, dock lägst 50 kr.  

 

Med anledning av detta måste både kommunens Riktlinjer och Reglemente för färdtjänst 

ändras då egenavgiftsbestämmelsen innebär att det vid resor i annan kommun inte är 

möjligt att, så som idag, tillämpa vistelsekommunens regler.  

I samband med dessa ändringar har några redaktionella ändringar föreslagits. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

I Reglementet för färdtjänst i Sollefteå kommun föreslås följande ändringar: 

 

• P. 1 3 st. sista meningen föreslås utgå och ersätts med följande skrivelse: 

”Vid resor i annan kommun gäller Sollefteå kommuns regler.” 

• Punkt 3, ”resa med” ändras till ”medfölja”. 

• Punkt 5, förvaltningslagens SFS-nummer ändras till 2017:900 på grund av ny lag. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo – KS 105/2020-1 
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Utskottets för samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för samhällsutveckling föreslår 

 

Kommunstyrelsen föreslå 

 

Kommunfullmäktige besluta: 

 

- att Reglementet för färdtjänst i Sollefteå kommun ändras enligt följande: 

 

• P. 1 3 st. sista meningen utgår och ersätts med följande skrivelse: 

”Vid resor i annan kommun gäller Sollefteå kommuns regler.” 

• Punkt 3, ”resa med” ändras till ”medfölja”. 

• Punkt 5, Förvaltningslagens SFS-nummer ändras till 2017:900 på grund av ny 

lag. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Färdtjänsthandläggare 

Kommunkansliet – Victoria Karlsson 
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§ 86 Dnr KS 454/2019 

 

Utredningsuppdrag - Hållbarhet Höga Kusten Airport 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

Att utredningen av hållbarhet Höga Kusten Airport godkänns och läggs till handlingarna. 

 

Reservationer  

Kjell-Åke Sjöström (V) reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen gav förvaltningen i uppdrag 2019-12-03, § 277 att genomlysa vår 

delägda flygplats, Höga Kusten Airport, ur ett hållbarhetsperspektiv. Utredningen skulle 

bestå av den ekonomiska, sociala och miljömässiga hållbarheten. Arbetet skulle starta 

under januari 2020 och ske i dialog med Höga Kusten Airport och Kramfors kommun.  

Utredningen skulle vara avslutad sista mars 2020. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Utredningen av hållbarhet Höga Kusten Airport godkänns. 

 

Samråd 

Kramfors kommun 

Styrelsen Höga Kusten Airport 

HK Airport – flygrådet 

Per Eneroth VD flygbolaget inkl. personal 

 

Beslutsunderlag 

Utredningsrapport: Hållbarhet Höga Kusten Airport 2020, Stina Eriksson, KS 454/2020-2 

 

Utskottet för samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för samhällsutveckling lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan förslag till 

beslut. 
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Förslag till beslut under sammanträdet 

Birgitta Häggqvist (VI) yrkar på att kommunstyrelsen beslutar att utredningen av 

hållbarhet Höga Kusten Airport godkänns och läggs till handlingarna. 

 

Kjell-Åke Sjöström (V) yrkar på att frågan om miljömål utreds ytterligare. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Johan Andersson (C) ställer förslagen till beslut mot varandra. Finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Birgitta Häggqvist (VI) yrkande. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kramfors kommun 

Höga Kusten Airport 

Ansvarig handläggare 
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§ 87  Dnr KS 121/2020 

 

Remissvar: Hållbar slamhantering 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att anta förvaltningens svar som sitt och avstyrker alternativ 1 samt tillstyrker alternativ 2 

i betänkandet.   

 

Ärendebeskrivning 

Regeringen beslutade den 12 juli 2018 (dir 2018:67) att tillkalla en särskild utredare för 

att föreslå hur ett krav på utvinning av fosfor ur avloppsslam och ett förbud mot att sprida 

avloppsslam bör utformas. Utredaren skulle även redovisa den tekniska utveckling som 

skett vad gäller behandlingen av avloppsslam och utreda om det finns ett behov av 

etablerings- eller investeringsstöd för de tekniska lösningar som krävs för att återvinna 

fosfor ur avloppsslam. I uppdraget låg vidare att föreslå hur ett fortsatt uppströmsarbete 

för att minska utsläpp nära källan kan säkerställas sedan ett förbud mot spridning av 

avloppsslam har införts.  

 

I begreppet avloppsslam omfattas slam från kommunala reningsverk och avlopps-

anläggningar samt slam från enskilda avloppsanläggningar.  

Utredningen har nu resulterat i betänkandet ”Hållbar slamhantering (SOU 2020:3). 

Regeringen har skickat ut detta på remiss och Sollefteå kommun är en av remiss-

instanserna. 

 

Betänkandet föreslår två olika alternativ på förbud mot användning av avloppsslam på 

mark. De två alternativen innebär: 

1. Ett förbud mot all spridning på all mark av allt avloppsslam. 

2. Ett förbud med utgångspunkt i att eventuella risker med slamspridning kan 

hanteras och åtgärdas. Det vill säga ett undantag från förbudet för användning av 

slam som är hygieniserat och kvalitetssäkrat slam på produktiv jordbruksmark. 

 

Ikraftträdande för båda alternativen sker med avseende på anläggningsstorlek, 12 år efter 

bestämmelsernas ikraftträdande för reningsverk över 50 000 personekvivalenter (pe) till-

ståndsgiven anslutning–och 15 år för reningsverk under 50 000 pe tillståndsgiven 

anslutning. 

 

Betänkandet föreslår vidare fosforåtervinning med/från slammet: 

Ett krav på återvinning av fosfor ur avloppsslam införs som omfattar allmänna avlopps-

reningsanläggningar med tillståndsgiven anslutning av avloppsvatten med en förorenings-

mängd som motsvarar mer än 20 000 pe. 
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Minst 60 procent av den fosfor som finns i det producerade avloppsslammet ska i 

genomsnitt återvinnas på årsbasis för en VA-huvudman med reningsverk med tillstånds-

given anslutning större än 20 000 pe. Även spridning enligt undantag för jordbruksmark 

räknas som återvinning. 

 

Ikraftträdande sker med avseende på anläggningsstorlek. Större anläggningar för mer än 

50 000 pe tillståndsgiven anslutning ska tillämpa det nya regelverket senast 12 år efter 

dess ikraftträdande. Anläggningar under 50 000 pe och ned till 20 000 pe ska tillämpa 

regelverket senast 15 år efter ikraftträdandet. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Sollefteå kommun avstyrker alternativ 1 och tillstyrker alternativ 2 i betänkandet.   

Detta eftersom det inte finns någon forskning som har kunnat belägga att slamgödslade 

grödor ger hälsopåverkan eller påverkar ekosystemen i jordbruket på ett negativt sätt. 

Klara belägg finns däremot för att slamgödning tillför växtnäring och mullämnen som 

jordbruket efterfrågar.  

 

Sollefteå kommun är en ganska typisk glesbygdskommun med många kommunala VA-

anläggningar och långa avstånd. Vi har inget verk med över 20 000 pe som belastning och 

det finns ca 50 st små kommunala anläggningar med allt från 1 till 200 pe. Detta är 

anläggningar utan slamavvattning där avvattning sker i slamlaguner och genom frys-

torkning. Slam från enskilda avlopp behandlas på samma sätt.  

 

Vi använder idag slammet vid sluttäckning av deponier. Det komposteras tillsammans 

med trädgårdsavfall och används sen som växtetableringsskikt. Deponierna kommer att 

vara färdigtäckta inom 5-7 år varför vi då behöver hitta en annan avsättning.  

 

Att sprida slam på åkermark är ett alternativ som idag inte görs i kommunen, eftersom vi 

har haft avsättning av slammet till sluttäckning samt eftersom intresset från jordbruket i 

länet varit lågt. De jordbruk som finns här har egen stallgödsel. Om det fortsatt kommer 

vara tillåtet att sprida slam av bra kvalitet på åkermark är det ett alternativ som definitivt 

måste beaktas, eftersom deponierna snart är sluttäckta och kommunen behöver titta på 

varenda möjlighet till avsättning. Att sprida slam på åkermark bidrar även till ett lång-

siktigt bra kretslopp av näringsämnen och mullämnen.   

 

Det troliga avsättningsalternativet kommer annars att vara förbränning – antingen till-

sammans med annat avfall/bränsle eller för sig i anläggningar avsedda för slam. I dags-

läget finns inga förbränningsanläggningar för endast slam. Det måste i så fall utredas och 

byggas gemensamt av flera kommuner. Detta betyder avsevärt högre kostnader både för 

abonnenter med kommunalt VA och enskilt avlopp. 
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Dessutom kommer det att innebära ökade utsläpp av koldioxid eftersom slammet måste 

transporteras långa sträckor till förbränning. Förbränning tillsammans med andra bränslen 

betyder även att inga näringsämnen kommer att återföras till kretsloppet.  

 

Kommunen anser även att slam av bra kvalitet ska få användas vid tillverkning av 

anläggningsjord.  

 

Slam i anläggningsjord bidrar med näringsämnen som annars måste tillsättas på annat 

sätt, oftast då i form av fossilt baserad handelsgödsel. Miljöeffekterna av att använda 

handelsgödsel är väl kända och att då tillgodogöra sig näringen i slammet är ett bättre 

alternativ. Att exempelvis göra anläggningsjord med torv är ett sämre alternativ eftersom 

torv är fossilt och bidrar med utsläpp av koldioxid och den är dessutom näringsfattig. 

Torvtäkter har även flera andra negativa miljöeffekter. 

 

Ett förbud mot att använda slam i anläggningsjord kan även få till följd att matjordstäkt på 

jordbruksmark ökar. Matjordstäkter kan ifrågasättas ur resurshushållningssynpunkt. 

Jordbruksmark är en resurs som är förnyelsebar endast i ett mycket långt perspektiv. 

Genom matjordstäkt tar man bort en värdefull resurs och minskar framtida valmöjligheter 

för markanvändningen. Kommunen har lite jordbruksmark redan idag och anser inte att 

mark ska undantas från möjligheten att producera lokala livsmedel.   

 

Betänkandet lyfter fram farhågor om att slam i anläggningsjord skulle leda till miljö- och 

hälsoeffekter vid användandet. Detta bör kunna regleras genom vägledning och tillsyn för 

att säkerställa att inte onödigt tjocka lager används eller att det används i olämpliga 

områden.   

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Åsa Eriksson – KS 121/2020-2 

Remiss: Hållbar slamhantering, Miljödepartementet – KS 121/2020-1 

 

Utskottet för samhällsutvecklings förslag till beslut 

Lämnar utan förslag till beslut till kommunstyrelsen. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Birgitta Häggqvist (VI) yrkar på att kommunstyrelsen beslutar att anta förvaltningens svar 

som sitt och avstyrker alternativ 1 samt tillstyrker alternativ 2 i betänkandet.  

 

 

 

 

Skicka till 

Miljödepartementet 

Ansvarig handläggare 
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§ 88    Dnr 94/2020 

 

Yttrande över ansökan om bygdeavgiftsmedel från  
Lungsjöns fritidsförening 
(Lsty dnr 1406-20) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att ansökan tillstyrks med 300 000 kronor.  

 

Ärendebeskrivning 

Lungsjöns fritidsförening ansöker om 380 800 kr till installation av godkänt brandlarm 

och brandstegar i lägergården. Egen insats 100 000. 

 

Förvaltningens bedömning 

Lungsjöns fritidsförening har haft stor uthyrningsfrekvens som till stor del varit vind-

kraftsrelaterad. Förvaltningen anser att föreningen borde ha möjlighet att finansiera detta 

med hjälp av intäkterna från uthyrningen.   

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Avslå ansökan från Lungsjöns fritidsförening.  

 

Beslutsunderlag 

Remiss - Ansökningshandlingar 

Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS 94/2020-2 

 

Utskottet för samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för samhällsutveckling lämnar ärendet till kommunstyrelsen för beslut. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Kjell-Åke Sjöström (V) yrkar på att tillstyrka ansökan med 300 000 kronor. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Johan Andersson (C) ställer förslagen till beslut mot varandra. Finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Kjell-Åke Sjöströms (V) yrkande. 

 

 

 

Skicka till 

Länsstyrelsen Västernorrland 
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§ 89    Dnr KS 124/2020  

 

Avgifter familjerådgivning 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen förslår  

 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att ta ut ersättning i form av avgift för samtal hos kommunens familjerådgivning. 

 

Ersättning tas ut med 200 kr per samtal med ett maxtak för avgiften med 1000 kr per år. 

 

Avgift för familjerådgivning förslås gälla från och med 2020-07-01. 

 

Ärendebeskrivning 

Familjerådgivningen är en lagstadgad verksamhet enligt socialtjänstlagen och av det 

följer ett regelverk med lagar, förordningar, förskrifter, allmänna råd, rättspraxis och JO-

uttalanden som styr verksamheten. Kommunen är skyldig att erbjuda familjerådgivning 

till den som begär det enligt 5 kap. 3 § socialtjänstlagen. Familjerådgivningen är en 

frivillig insats och kan inte bli föremål för biståndsbeslut eller beslut. 

Kommunen får enligt grunder som kommunen själv bestämmer ta ut skäliga avgifter för 

bland annat familjerådgivning enligt 8 kap. 2 § socialtjänstlagen. Avgiften får inte 

överstiga kommunens självkostnader. 

 

Kommunen har under många år inte haft någon egen familjerådgivning utan har genom 

avtal med Vårsta diakoni AB köpt tjänst. Vårsta diakoni har kvar sin verksamhet i 

Sollefteå kommun. De har under 2019 tagit ut en avgift för besök hos dem med 100 kr 

och under 2020 är det 200 kr per besök. 

 

Från och med mars månad 2019 har vi anställt en egen familjerådgivare som vi delar 

50/50 med Kramfors kommun. 

 

I länets kommuner ser det lite olika ut gällande avgifter. Kramfors, Örnsköldsvik och 

Ånge tar inte ut någon avgift medan Timrå, Sundsvall och Härnösand tar 200 kr per 

besök. Härnösand har även ett max tak på 2000 kr per år.  
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg föreslår Kommunstyrelsen att förslå 

Kommunfullmäktige att ta ut ersättning i form av avgift för besök hos kommunens 

familjerådgivning. 

 

Ersättning tas ut med 200 kr per besök, par som lever tillsammans betalar 200 kr per par 

och max tak för avgiften med 1000 kr per år. 

Avgift för familjerådgivning förslås gälla från och med 2020-07-01 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande KS 124/2020 

Utskottet för vård och omsorgs förslag till beslut 

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg föreslår Kommunstyrelsen att förslå 

Kommunfullmäktige att ta ut ersättning i form av avgift för samtal hos kommunens 

familjerådgivning. 

 

Ersättning tas ut med 200 kr per samtal med ett maxtak för avgiften med 1000 kr per år. 

 

Avgift för familjerådgivning förslås gälla från och med 2020-07-01. 
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§ 90  Dnr KS 131/2020  

 

Omsorgsinsatser till brukare med tillfälliga vistelser i kommunen 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att uppmärksamma Sveriges kommuner på att personer som tillfälligt vistas i Sollefteå 

kommun med stöd av 2 kap.6 § inte kommer att kunna garanteras biståndsbedömda 

insatser enligt socialtjänstlagen eller hemsjukvårdsinsatser enligt hälso- och 

sjukvårdslagen. 
 

Beslutet gäller till och med 31 december 2020, d v s under den tid 

Folkhälsomyndighetens föreskrifter HSLF-FS 20:12 gäller. 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt 2 a kap. 6§ socialtjänstlagen är en kommun där en enskild som till följd av hög 

ålder, funktionsnedsättning eller allvarlig sjukdom vistas tillfälligt skyldig att på begäran 

verkställa bosättningskommunens beslut om bistånd. Bestämmelsen är i grunden, och 

under normala omständigheter, en positiv rättighet till rörligheten inom Sverige även för 

personer som har behov av bistånd. 

 

Sollefteå kommun får varje år ett antal besökare med behov av hemtjänst från andra 

kommuner som önskar spendera tid, framförallt under sommaren, i kommunen. 

 

Folkhälsomyndigheten kom den 19 mars med rekommendationer gällande nödvändiga 

resor inrikes. Enligt dessa rekommendationer behöver alla hjälpa till att dämpa 

spridningstakten av covid-19 i Sverige. Därför behöver alla också tänka igenom om 

planerade resor verkligen är nödvändiga att genomföra. Den som är sjuk ska inte resa alls. 

Personer över 70 år bör enligt Folkhälsomyndighetens rekommendationer begränsa sitt 

sociala umgänge så långt det är möjligt. Socialtjänstens verksamheter inklusive 

kommunal hälso- och sjukvård berörs i dubbel bemärkelse vid en allmän spridning av 

smitta. Detta kan innebära att vårdpersonal insjuknar samtidigt som behovet av insatser 

till brukare ökar. Även om all tillgänglig extrapersonal kallas in och resurser omfördelas 

kan det uppstå situationer som kräver svåra omprioriteringar för att säkerställa att de 

behov som ovillkorligen måste tillgodoses blir tillgodosedda.   

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg beslutar att uppmärksamma Sveriges 

kommuner på att personer med tillfällig vistelse i Sollefteå kommun inte kommer att 

kunna garanteras omsorgsinsatser från den kommunala hemtjänsten under perioden  

2020-04-22 till och med 2020-10-30. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande verksamhetschef 

 

Utskottet för vård och omsorgs förslag till beslut 

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg föreslår Kommunstyrelsen att besluta att 

uppmärksamma Sveriges kommuner på att personer med tillfällig vistelse i Sollefteå 

kommun inte kommer att kunna garanteras omsorgsinsatser från den kommunala 

hemtjänsten under perioden 2020-04-22 till och med 2020-10-30. Om läget med Covid-19 

i hög grad förändras under den här perioden fattas nya beslut. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Kjell-Åke Sjöström (V) yrkar på att beslutstexten ändras till ”Att uppmärksamma Sveriges 

kommuner på att personer som tillfälligt vistas i Sollefteå kommun med stöd av 2 kap.6 § 

inte kommer att kunna garanteras biståndsbedömda insatser enligt socialtjänstlagen eller 

hemsjukvårdsinsatser enligt hälso- och sjukvårdslagen. 
 

Beslutet gäller till och med 31 december 2020, d v s under den tid 

Folkhälsomyndighetens föreskrifter HSLF-FS 20:12 gäller”. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Johan Andersson (C) ställer förslagen till beslut mot varandra. Finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Kjell-Åke Sjöströms (V) yrkande. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Sveriges kommuner 

Ansvarig handläggare 

 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2020-05-05 

 

 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

40 (60) 

§ 91  Dnr KS 239/2019 

 

Svar motion - Kompetensförsörjning inom välfärdssektorn 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen förslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att avslå den del av motionen som gäller barnskötare men tillstyrka den del som handlar 

om vårdbiträden. 

 

Ärendebeskrivning 

En motion har inkommit med förslaget att Reveljen i samverkan med GB-skolan får i 

uppdrag att utifrån skolverkets förslag på nationella yrkespaket, tillsammans med verk-

samheterna, skapa en anpassad utbildning för Sollefteå kommuns behov inom yrkeskate-

gorierna barnskötare och vårdbiträde.  

 

Motionen beskriver den utmaning inom välfärdssektorn som kommunen står i och att 

kommunen, för att klara denna utmaning, kommer att behöva anta förändrade arbetssätt 

och utnyttjande av rätt kompetens för att välfärdstjänsterna även framöver ska hålla en 

god kvalitet.  

 

Motionen anger också att det i dagsläget inte genomförs några utbildningar till barn-

skötare och vårdbiträde trots stora behov och svårigheten att rekrytera både inom barn-

omsorg och äldreomsorg.  

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen delar motionens farhågor om framtida rekryteringssvårigheter till 

välfärden. Nya arbetssätt kommer att krävas inom ramen för de lagar som styr hur verk-

samheterna ska bedrivas, inklusive en ökning av yrkesutbildningar inom Komvux.  

 

Sollefteå kommun förbrukade nästan alla anslagna medel för Yrkesvux 2019.  

I redovisningssystemet anges att de statliga intäkterna för Yrkesvux uppgick till 5 177 

250 kronor. Av dessa återbetalades 154 409 kronor som oförbrukade.  

 

Förskola 

Förskolan styrs av skollagen och är en egen skolform. Förskollärarna ansvarar för att 

arbetet i förskolan följer målen i läroplanen. Det måste finnas förskollärare i varje 

förskola. I förskolan kan det också finnas annan personal som har utbildning eller 

erfarenhet för att främja barnens utveckling och lärande. Det kan till exempel vara 

barnskötare som kompletterar förskollärarna. 

Sollefteå kommun annonserar nästan uteslutande efter förskollärare när det ska rekryteras. 

I de fall som rekryteringen misslyckas med att rekrytera en förskollärare, bristen är stor, 

så rekryteras en barnskötare på en tidsbegränsad anställning på en förskollärartjänst.  
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Ett flertal barnskötare har under de senaste åren blivit så kallade 2:5 vilket innebär att de 

fått fast anställning i Sollefteå kommun. Under 2019 annonserades efter 36 förskol-

lärartjänster varav 1 av tjänsterna tillsattes som förskollärare, 4 med förskollärare under 

utbildning, två tillsattes med förskollärare internt, tio med utbildade barnskötare, nio med 

outbildade och fem rekryteringar avbröts.  

 

I motionen anges att Sollefteå kommun i dagsläget inte utbildar barnskötare vilket är 

felaktigt. Sollefteå gymnasium utbildar barnskötare genom Barn- och Fritidsprogrammet 

där 16-18 elever årligen examinerats från programmet de senaste tre åren. Hur många av 

dessa som fått jobb i Sollefteå kommun är okänt. Förvaltningen anser därför att utbild-

ningsbehovet av barnskötare är uppfyllt, särskilt med tanke på att Sollefteå kommun 

strävar efter att, på sikt, öka andelen förskollärare i förskolan för att uppnå skollagens 

skrivningar.  

 

Vård  

Det finns ett beslut i gamla Vård- och äldreförvaltningen att vårdbiträden skulle fasas ut 

och ersättas av undersköterskor, varpå inga fasta tjänster finns öppna för vårdbiträden.  

 

Sollefteå kommun är en del av Vård och Omsorgscollege och SKR träffade ett avtal med 

Kommunal om kompetenshöjning inom äldreomsorg och häls och sjukvård 2017. 

Beslutet omfattar en utbildning om 800 gymnasiepoäng samt ger vuxenutbildare som 

erbjuder fastställd vårdbiträdesutbildning möjlighet att ingå i VO-college efter certifi-

ering, Reveljen och Sollefteå kommun ingår i Vård- och omsorgscollege. Vård- och 

Omsorgscollege nationellt har inte tagit ställning i frågan utan menar att detta är något 

arbetsgivarna tillsammans med facken bestämmer regionalt alternativt lokalt.  

Det finns alltså goda möjligheter att genomföra en vårdbiträdesutbildning om Sollefteå 

kommun så beslutar.  

 

Verksamheterna i Sollefteå kommun påtalar svårigheten att rekrytera undersköterskor på 

sikt och tycker att idén om en vårdbiträdesutbildning är bra och borde provas.  

Förvaltningen ställer sig således positiv till förslaget gällande vårdbiträdesutbildning.  

 

Sammanfattning  

När det gäller barnskötare så anser förvaltningen att det inte finns skäl enbart ur ett 

kompetensförsörjningsbehov att utbilda fler barnskötare i Sollefteå kommun. Då behovet 

är förskollärare, vilket i sig är svårt att rekrytera på kort sikt, kommer Barnskötarna på 

längre sikt att minska i förskolan. Barn och fritidsprogrammet examinerar årligen 

Barnskötare och kommunens behov av barnskötare bedöms vara uppfyllt på några års 

sikt. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen anser att vårdbiträden kan vara en av lösningarna på kompetensbehovet 

inom omsorgen på sikt och ställer sig positiv till förslaget. Förvaltningen föreslår således 

att Sollefteå kommun avslår den del av motionen som gäller barnskötare men tillstyrker 

den del som handlar om vårdbiträden 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  

Inom ramen för Yrkesvux 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson, Ann-Katrin Lundin – KS 239-2020-3 

Motion, Torbjörn Persson (S) – KS 239/2019-1 

 

Utskottet för unga och lärandes förslag till beslut 

Utskottet för unga och lärande lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan förslag till 

beslut. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Birgitta Häggqvist (VI) med biträde av Roger Johansson (VI), Ulrika Bergman (VI), 

Jörgen Åslund (VI), Kjell-Åke Sjöström (V), Anton Ångman (C) och Åsa Sjödén (S)  

yrkar bifall till förvaltningens förslag. 
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§ 92 Dnr KS 128/2020 

 

Översyn av grundskolans upptagningsområden 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

Att bifalla förvaltningens förslag, alternativ 4 enligt nedan: 

Rödsta skolas elever till Vallaskolan årskurs 4, från och med höstterminsstart 2021 

Kalknäs skolas elever till Nipanskolan årskurs 7, från och med höstterminsstart 2021 

Resele skolas elever till Nipanskolan årskurs 7, från och med höstterminsstart 2023  

Öhns skolas elever till Nipanskolan årskurs 7, från och med höstterminsstart 2023 

 

Information 

Verksamhetschef Siv Sjödin informerar om översynen av upptagningsområden och 

redogör för den risk- och konsekvensanalys som genomförts i anslutning till ärendet. 

 

Ärendebeskrivning 

Andelen elever ökar vid Nipanskolan vilket beror på ett ökat antal elever vid såväl 

Långsele och Rödsta skolor men även inom Nipanskolans egna geografiska område. 

 

Det senare kan till del kan härröras till det generationsskifte som sker inom upptagnings-

området.  

 

Sammantaget medför detta att det behövs en översyn av de geografiska upptagnings-

områdena som ansluter till Nipanskolan och Vallaskolan.  

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen har sett över förutsättningarna och tagit fram fyra alternativ. Noteras att 

inget av alternativen påverkar skolskjutsarna på annat sätt än vad som gäller idag. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 128/2020-3 

Underlag för geografiska upptagningsområden – KS 128/2020-2 

Elevstatistik för de olika alternativen – KS 128/2020-1 

Risk- och konsekvensanalys KS 128/2020-5 
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Förslag till beslut under sammanträdet 

Jörgen Åslund (VI) yrkar bifall till förvaltningens förslag, alternativ 4, med följande 

tillägg: ”Rödsta skolas elever till Vallaskolan årskurs 4, från och med höstterminsstart 

2021, Kalknäs skolas elever till Nipanskolan årskurs 7, från och med höstterminsstart 

2021, Resele skolas elever till Nipanskolan årskurs 7, från och med höstterminsstart 2023,  

Öhns skolas elever till Nipanskolan årskurs 7 från och med höstterminsstart 2023”. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Johan Andersson (C) ställer förslagen till beslut mot varandra. Finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Jörgen Åslunds (VI) yrkande. 
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§ 93  Dnr KS 102/2020 

 

Svar på remiss – Bärighetsföreskrifter för Västernorrland 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar 

 

 att anta förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget. 

 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund 

Väghållningsmyndigheten i region Mitt har för avsikt att ändra bärighetsklasser på vissa 

vägar i Västernorrlands län och föreslår därför att Trafikverkets föreskrifter (TRVTFS 

2019:10) om bärighetsklasser i Västernorrlands län ska upphöra att gälla och nya 

föreskrifter beslutas. 

Bärigheten beror på en kombination av naturliga förutsättningar och vägkonstruktionens 

egenskaper. Bärighetsrestriktioner används för att skydda vägar och broar mot de skador 

och den nedbrytning som orsakas av den tunga trafiken. Om inte annat har föreskrivits 

tillhör en allmän väg bärighetsklass 11 (BKI). Begränsning till en lägre bärighetsklass, 

BK2/BK3, görs för vägar, vägdelar eller broar som i dagsläget inte klarar BKI utan att 

kostsamma åtgärder utförs för att förstärka dessa och om de ska kunna fortsätta vara 

framkomliga under överskådlig tid. Efter att en väg förstärkts kan den återgå till BKI och 

därmed utgå ur föreskriften eller föreskrivas till BK4 

Vägar som kan klara en högre bärighetsklass än BKI och som ingår i det upplåtna 

vägnätet för BK4 kan föreskrivas få BK4. Vissa vägar inom det upplåtna BK4 vägnätet 

klarar inte den belastning som bruttoviktstabellen för BK4 genererar. Dessa vägar 

kommer att villkoras med krav på fordonen avseende hjulkonfiguration i form av 

dubbelmonterade hjul på fordonen. Motivet till detta är att inte riskera vägkapitalet och 

undvika accelererande underhållskostnader. 

Vad är problemet och vad vill Trafikverket uppnå? 

Trafikverket har beslutat att utöka det upplåtna vägnätet för BK4. 

Trafikverket bedömer att de sträckor och broar som beskrivs under rubriken förändringar 

av bärighetsklasser behöver skyddas för att inte riskera vägkapitalet. 
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Förändring av bärighetsklasser för vägar inom Sollefteå kommun 

1 § Följande vägar i Västernorrlands län ska tillhöra bärighetsklass 4 på följande sträckor:  

Väg: 90 

Tidigare text: Väg E4 trafikplats 245 Mörtsal—väg 967, 975 Näsåker 

Föreslagen text: Väg E4 trafikplats 245 Mörtsal—340 meter nordost om väg 983 

Förändring: Sträckan E4 trafikplats 245 Mörtsal till väg 967, 975 Näsåker ingår sedan 

tidigare i det av Trafikverket upplåtna vägnätet för BK4. Nu förlängs sträckan till 340 

meter nordost om väg 983 Junsele.  

 

2 § Följande vägar i Västernorrlands län ska tillhöra bärighetsklass 4 på följande sträckor. 

Utöver vad som framgår i trafikförordningen (1998:1276) ska förande av fordon eller 

fordonståg vara förenat med särskilda villkor enligt följande. Motordrivna fordon med en 

bruttovikt som överstiger 32 ton ska ha minst en drivande axel som är försedd med 

dubbelmonterade hjul och luftfjädring eller likvärdig fjädring, eller att drivaxlarna är 

försedda med dubbelmonterade hjul och vikten inte överskrider 9,5 ton på någon av 

axlarna. För fordonståg gäller dessutom att om bruttovikten överstiger 64 ton ska minst 

65 procent av släpvagnens eller släpvagnarnas sammanlagda bruttovikt belasta axlar 

försedda med dubbelmonterade hjul. 

Fordon som är registrerade i vägtrafikregistret senast den 31 december 2018 undantas 

från villkor i andra stycket. 

 

Väg: 331  

Föreslagen text: Väg 87 Österforse—väg 345 Krångsågbäcken 

Förändring: Vägen ingår i det av Trafikverket upplåtna vägnätet för BK4 under 

förutsättning att de särskilda villkoren som framgår i 2 § uppfylls. 
 

Alternativa lösningar 

Om ingen föreskrift kommer till stånd stämmer inte vägens faktiska bärighet med den 

föreskrivna bärighetsklassen. De vägar som Trafikverket har förbättrat genom 

bärighetsåtgärder kommer inte att kunna belastas med tyngre trafik, vilket innebär att 

gjorda investeringar inte ger ökad samhällsnytta. 

För att bibehålla eller höja bärighetsklassen på den sträckor där vi nu föreslår sänkt bärig-

hetsklass från BK4 till BKI krävs investeringar. Sträckorna saknar i dagsläget finansiering 

för åtgärd. Om medel upplåts i framtiden kan sträckorna efter åtgärd åter få högre 

bärighetsklass. Om vägarna inte får lägre bärighetsklass nu kan den komma att köras 

sönder och bli trafik-farlig. Detta kan i sin tur leda till att skogsnäringen, industrin och 

flera samhällsfunktioner inte kan fullfölja sina uppdrag. 
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Vilka som berörs av regleringen 

Regleringen görs för att inte riskera vägkapitalet och undvika framtida accelererande 

underhållskostnader. Viss tung trafik berörs då de måste välja andra körrutter. 

De näringsidkare som har fordonstyper som kan nyttja de utökade lastmöjligheterna 

gynnas av föreskriften. Övriga trafikanter gynnas av den minskade mängden tung trafik. 

Kostnader och andra konsekvenser 

De företag som måste välja längre körrutt, som en direkt följd av sänkningen, kan få 

ökade kostnader för bränsle. 

Ett utökat vägnät för BK4 bedöms generera positiva effekter för bl.a. miljö, kapacitet och 

för näringslivets transportkostnader i och med att befintlig infrastruktur nyttjas 

effektivare.  

Samhällsekonomiska analyser visar på en nettonuvärdeskvot på över 2 på lång sikt, dvs. 

för-väntad vinst på över 2 kr per satsad krona, om hela BKI vägnätet upplåts för BK4. De 

minskade transportkostnaderna bedöms i denna studie ligga mellan 5-20 procent beroende 

på vilket gods som transporteras.  

De särskilda villkoren gäller för motordrivna fordon och fordonsekipage med en samlad 

bruttovikt över 64 ton som är registrerade i vägtrafikregistret efter 2018-12-31. 

Trafikverkets sammantagna bedömning är att införandet av villkor på dubbelmonterade 

hjul inte kommer ha en avgörande betydelse för investeringsbesluten totalt sett då de 

minskade transportkostnaderna generellt bedöms vara betydligt större. 

Föreskrifterna förväntas inte påverka konkurrensförutsättningarna mellan olika företag då 

alla får samma förändring. Dock kan det finnas företag som påverkas beroende av 

exempel-vis verksamhet, storlek och lokalisering. Utökningen av BK4 görs i dialog med 

branschorganisationer. 

Överrensstämmelse med EU-rätten 

Förslaget är av nationell karaktär och överensstämmer med de skyldigheter som följer av 

Sveriges anslutning till Europeiska unionen. 

Ikraftträdande och informationsinsatser 

Föreskrifterna föreslås träda i kraft den 2020-07-01. 
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Förvaltningens förslag till yttrande  

Väg: 90 

Tidigare text: Väg E4 trafikplats 245 Mörtsal—väg 967, 975 Näsåker 

Föreslagen text: Väg E4 trafikplats 245 Mörtsal—340 meter nordost om väg 983 

Förändring: Sträckan E4 trafikplats 245 Mörtsal till väg 967, 975 Näsåker ingår sedan 

tidigare i det av Trafikverket upplåtna vägnätet för BK4. Nu förlängs sträckan till 340 

meter nordost om väg 983 Junsele.  

 

Sollefteå kommun har vid tidigare förändringar av bärighetsklasser påtalat behovet av 

fortsatt BK4-klassning norrut till Junsele-Västerbotten. Kommunen ser därför positivt på 

att sträckningen nu fortsätter med ytterligare en del av denna väg som är viktig för 

näringslivets transporter, i synnerhet för skogsnäringen.  

Kommunen anser det vara av största vikt att även väg 967 klassas upp till BK4. För att få 

ett större sammanhängande vägnät bör även väg 975, 977 och 974 erhålla samma 

klassning.  

 

Väg: 331  

Föreslagen text: Väg 87 Österforse—väg 345 Krångsågbäcken 

Förändring: Vägen ingår i det av Trafikverket upplåtna vägnätet för BK4 under 

förutsättning att de särskilda villkoren som framgår i 2 § uppfylls. 

 

 

Kommunen har inga synpunkter utan ser positivt på att vägsträckan nu bedöms klara BK4 

med villkor. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att anta förvaltningens förslag 

till remissyttrande som sitt eget. 
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§ 94 Dnr KS 113/2020 

 

Ansvarsfrihet 2019 – Räddningstjänsten Höga Kusten - Ådalen 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2019.  

 

Ärendebeskrivning 

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen bedrivit verksamheten på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Revisorerna 

tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda 

ledamöterna. 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2019.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 113/2020-3 

Revisionsrapport, KS 113/2020-4 

Missiv och granskning, KS 113/2020-1, -2 

Årsredovisning, KS 113/2020-5 
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§ 95  Dnr KS 122/2020 

 

Ansvarsfrihet 2019 – Höga Kusten Airport AB 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

Att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2019 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2019 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

Ärendebeskrivning 

Resultatet för 2019 uppgåendes till 53 tkr föreslås balanseras i ny räkning  

 

Lekmannarevisorerna bedömer att bolagets verksamhet har skötts på ett ändamålsenligt 

och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

 

I revisionsberättelsen tillstyrks att styrelsens ledamöter och verkställande direktör beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige besluta att: 

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2019 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2019 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 122/2020-4 

Revisionsrapport – Grundläggande granskning, KS 122/2020-2 

Granskningsrapport, KS 122/2020-1 

Årsredovisning, KS 122/2020-3 
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§ 96 Dnr KS 144/2020 

 

Aktiviteter för barn - djurparksbesök  
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar 

Att Sollefteå kommun köper in inträdesbiljetter till Junsele Djurpark till alla barn och 

elever i förskola till och med årskurs 9.  

Kostnaden bedöms till cirka 397 742,4 kr och medel hämtas från ID 81256.   

Ärendebeskrivning  

Varje år arrangeras ett stort antal aktiviteter runt om i kommunen och särskilt sommartid 

har kommunen sjudit av aktiviteter för barn och ungdomar. På grund av rådande pandemi 

har och kommer många av aktiviteterna att ställas in. För en del barn kan detta betyda 

isolering under sommaren och brist på meningsfulla aktiviteter.   

För att skapa aktivitetsmöjligheter för alla barn föreslår förvaltningen att Sollefteå 

kommun köper in gratis inträdesbiljetter för barn- och ungdomar i förskolan till och med 

årskurs 9 till Junsele Djurpark.    

Förvaltningens bedömning  

Sommaren 2020 kommer att bli väldigt annorlunda och möjligheter till aktiviteter för 

barn och ungdomar mycket begränsade. Det görs redan en rad insatser för att tillsammans 

med föreningslivet erbjuda friluftsaktiviteter runt om i kommunen. Men förvaltningen 

bedömer att det kan behövas komplement för att säkerställa att barn- och ungdomar trots 

rådande pandemi har chanser att få en bra sommar.   

Junsele Djurpark är en unik anläggning i Sollefteå kommun och regionen. Anläggningen 

kan ta emot ett stort antal besökare utomhus och ändå säkerställa att besökarna kan följa 

Folkhälsomyndighetens råd. Ett besök på Junsele djurpark erbjuder också en kombination 

mellan friluftsaktivitet med möjligheten att lära sig mer om biologisk mångfald.   

Idag finns 3048 barn- och elever inskrivna i för- och grundskolan i Sollefteå kommun 

(inräknat även fria förskolor, skolor samt grundsärskolan). Då barn i åldrarna 0-3 år redan 

idag har gratis inträde till Junsele Djurpark handlar det om inträdesbiljett för 2480 barn 

och elever. Biljettkostnaden är 160,38 kr exkl. moms och det innebär en totalkostnad på 

397 742,4 kronor, exkl. moms. Den totala kostnaden kan dock förändras då antalet 

inskrivna barn i skolan kan såväl öka som minska fram till det att beslutet verkställs.   

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  

Kostnaden beräknas till 397 742,4 kronor och belastar ID 81256. 
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Förvaltningens förslag till beslut  

Att Sollefteå kommun köper in inträdesbiljetter till Junsele djurpark till alla barn och 

elever i förskola till och med årskurs 9. Kostnaden bedöms till cirka 397 742,4 kr och 

medel hämtas från ID 81256.   

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee, KS 144/2020-1 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Birgitta Häggqvist (VI) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 
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§ 97 Dnr KS 112/2020 

 

Framställan om förvärv av mark, del av fastigheten Junsele-
Krånge 44:1, Kåtabyn  
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att Jocke Smålänning AB (org.nr. 556415-8557), Mastvägen 

4 B, 136 71 Vendelsö, erbjuds att få förvärva del av Junsele-Krånge 44:1 omfattande 

cirka 11,39 Ha för en summa av ETTHUNDRAFEMTIOTUSEN (150 000:-) KRONOR, 

enligt upprättat köpeavtal bilaga 2.  

 

Ett förvärv av området är beroende av att köparen erhåller förvärvstillstånd från 

Länsstyrelsen, köparen ansvarar för att ansöka om och betala kostnaderna för erhållandet 

av tillståndet. 

 

Sollefteå kommun ansvarar för att ansöka om lantmäteriförrättning och köparen ansvarar 

för kostnaderna av densamma. 

 

Ärendebeskrivning 

Jocke Smålänning AB har via en skrivelse till kommunen 2019-09-23, se bilaga 1, 

framfört önskemål om att få förvärva del av fastigheten Junsele-Krånge 44:1 inom vilken 

Kåtabyn är belägen.   

 

Syftet med förvärvet är att möjliggöra en utökning och upprustning av verksamheten vid 

Kåtabyn. Ägaren har bland annat för avsikt att anlägga en skjutbana för kulvapen och en 

lerduvebana. Den numera förfallna höghöjdsbanan ska rivas. 

 

Delar av det område som nu önskas förvärvas (ca 3,3 Ha) har tidigare varit utarrenderat 

till tidigare ägare av verksamheten vid Kåtabyn, Wild West Adventure, vilka i samband 

med försäljningen av anläggningen till Bourbon Corner den 1 juni 2018 sade upp 

arrendet. Något nytt arrende- eller köpeavtal har därefter inte färdigställts. Den tidigare 

arrendeavgiften uppgick till 1 000 kronor årligen med justering enligt konsumentpris-

index (KPI). 

 

Området ingår i kommunägda skogen, skog som ägs av Sollefteå kommun och ingår i 

dess skogsbruksplan. Enligt den nuvarande delegeringsordningen för kommunstyrelsen 

ingår ärendetypen i Fastighetsrättsliga frågor inklusive kommunskogen och hanteras av 

kommunstyrelsens allmänna utskott. 
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I tidigare förvaltningsyttrande från 2019-09-30, lämnade förvaltningen inget förslag till 

beslut, då man konstaterade att det i området fanns en rad frågeställningar som behövde 

redas ut. 

Förvaltningen har nu tittat på frågeställningarna och konstaterar följande: 

- Efter samråd med kultur och fritid kan konstateras att slalombacken och de 

motions- och skidspår som finns i området inte kommer att påverkas negativt av 

en utökning av etableringen i Kåtabyn. 

 

- Ett avtalsservitut har tecknats med ägaren till djurparken för att säkerställa den rätt 

till vatten som tidigare inte varit formaliserad, servitutet har skrivits in i 

fastighetsregistret, se bilaga 3. 

 

- Någon jakträtt kommer inte att upplåtas inom området. 

 

- Den lantmäteriförrättning som pågår i ärende Y 190597, som ännu inte avslutats, 

utgör inget hinder för nu föreslagen åtgärd. 

 

- Tekniska enheten har utfört platsbesök och tillsammans med Jocke Smålänning 

stakat ut och koordinatsatt det område som nu är aktuellt för försäljning. 

 

Förvaltningens bedömning 

Den kommunägda skogen i Sollefteå kommun omfattar idag ca 7 400 ha produktiv 

skogsmark.  I Riktlinjer för ägande, skötsel och förvaltning av den kommunägda skogen 

2012 – 2019 fastställd av fullmäktige 2012-02-27 § 11 anges; 

Övergripande verksamhetsmål 

- Äga skog, bibehålla och om möjligt återskapa ursprunglig areal för brukningsenheten 

- Sköta och förvalta skogen effektivt och ansvarsfullt, ta tillvara allsidiga värden 

- Arbeta för god tillgång på värdefull skogsråvara 

- Arbeta för en rik skogsmiljö 

- Bidra till ekonomi i balans samt utveckling av kommunen. Jämn och god avkastning 

(avkastningskrav jämförbart med liknande skogsinnehav) 

- Arbeta i enlighet med ett miljöcertifierat skogsbruk 

- Den kommunägda skogen ska vara en allsidig resurs för bland annat för 

rehabiliterande- och sysselsättningsskapande samt besöksnäringsfrämjande åtgärder 
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Enligt de övergripande målen säljer inte kommunen del av kommunägda skogen, men i 

detta fall är får området anses ha marginell betydelse till areal och virkesförråd för den 

kommunägda skogen. Delar av området är sedan tidigare ianspråktaget genom upplåtet 

arrende och större delen av det skogliga innehavet på området är inte skött och det finns 

stora skador på virket till följd av den verksamhet som bedrivits. Vidare finns här mycket 

torrgranar, döda träd och angrepp av granbarkborre. På delar av området måste manuell 

avverkning ske och virket bedöms endast kunna köras ut med häst eller mycket små 

maskiner, ett rationellt storskogsbruk är således inte möjligt inom området. 

 

Föreslagen fastighetsbildningsåtgärd strider inte mot de allmänna lämplighets- och 

planvillkoren i 3 kap. fastighetsbildningslagen (FBL). 

Vidare innebär föreslagen åtgärd inte någon försämring för jordbruks-eller skogsnäringen 

eller medför att en skadlig delning av skogsbruksmarken sker, i och med att den areal som 

avträds är marginell, se 3 kap. 6 och 7§§ (FBL).  

Tre av varandra oberoende värderingar, se bilagorna 4-6, av området har utförts i vilka 

man åsatt området följande marknadsvärden: 

1.Skogs & Ekonomibyrån Sundsvall 2020-01-12 och 2020-03-31 440 000 kr  

2.Robert Moström, Skogsmästare Höglandssågen 2020-03-06 155 000 kr  

3.Dan Larsson, SCA Skog AB 2020-04-28  135 000 – 160 000 kr  

 

Värdering 1 som utförts utan besiktning har utförts på grundval av en skogsbruksplan från 

2016 som inte stämmer med dagens förhållanden och således inte ger ett korrekt 

värderingsresultat. 

 

Värderingarna 2 och 3 har genomförts med arbete i fält varför det får anses rimligt att 

anta att det faktiska marknadsvärdet av markområdet uppgår till ca 135 000 – 160 000 kr. 

Förvaltningen ser positiv på en utökad etablering i området och en fortsatt utveckling av 

området. Förvaltningens bedömning avser endast frågan om markförvärv, eventuella 

övriga tillstånd eller myndighetsbeslut som krävs för planerad verksamhet ska prövas i 

vanlig ordning. Förvaltningens bedömning är att ett skäligt marknadsvärde för området 

uppgår till 150 000 kr. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att Jocke Smålänning AB (org.nr. 556415-8557), Mastvägen 4 B,  

136 71 Vendelsö, erbjuds att få förvärva del av Junsele-Krånge 44:1 omfattande ca 11,39 

Ha för en summa av ETTHUNDRAFEMTIOTUSEN (150 000:-) KRONOR, enligt 

upprättat köpeavtal bilaga 2.  

 

Ett förvärv av området är beroende av att köparen erhåller förvärvstillstånd från 

Länsstyrelsen, köparen ansvarar för att ansöka om och betala kostnaderna för erhållandet 

av tillståndet. 

 

Sollefteå kommun ansvarar för att ansöka om lantmäteriförrättning och köparen ansvarar 

för kostnaderna av densamma. 
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Beslutsunderlag / bilagor 

1. Framställan om köp av mark 

2. Förslag till Köpeavtal 

3. Avtalsservitut avseende rätt till vatten 

4. Värdering Skogs & Ekonomibyrån Sundsvall 

5. Värdering Robert Moström, Höglandssågen 

6. Värdering Dan Larsson, SCA 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Birgitta Häggqvist (VI) med biträde av Roger Johansson (VI), Ulrika Bergman (VI), 

Jörgen Åslund (V), Kjell-Åke Sjöström (V), Anton Ångman (C), Joel Öhlund (C),  

Åsa Sjödén (S), Mikael Sjölund (S), Lillemor Edholm (S), Åsa Nilsson (S),  

Susanne Lindahl (S) och Roger Westerlund (-) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 
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§ 98 Dnr KS 7/2020 

 

Delgivningar 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till kommunstyrelsen för delgivning. 

 

Post och telestyrelsen – beslut om regional prioritering av nationellt bredbandsstöd 

2020. 

Svenska fotbollsförbundet – skrivelse gällande fotbollsföreningarnas situation med 

anledning av Corona-utbrottet 

Arbetsmiljöverket – Avslutsbrev gällande åtgärder efter arbetsmiljöinspektion 

Prästbordets skola 

Beslut om nationellt godkänd idrottsutbildning för skidskytte – Sollefteå gymnasium 

2021/22 

Beslut om nationellt godkänd idrottsutbildning för längdskidor – Sollefteå gymnasium 

2021/22 

Kommunstyrelsens ordförande – Beslut om funktionen Skolchef 

Migrationsverket – svar på skrivelse om inkvartering av asylsökande 

Beslut efter kvalitetsgranskning Komvux/SFI Reveljen 
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§ 99 Dnr KS 6/2020 

 

Delegeringsbeslut 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning. 

 

- Kommunstyrelsen 
 

Datum  

 

Ärendetyp  

 

Beslut  

 

Delegat  

2020-04-15 B001 5/20 Kommunstyrelsens 

ordförande – Beslut om 

funktionen Skolchef 

Johan Andersson 

 
- Utskottet för Samhällsutveckling 

Beslutsnummer Händelsedatum Rubrik 

KS-2020-464 2020-04-03 FÖRELÄGGANDE 

KS-2020-469 2020-04-03 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2020-484 2020-04-02 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2020-489 2020-04-01 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2020-496 2020-04-02 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2020-497 2020-04-02 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2020-498 2020-04-07 FÖRELÄGGANDE 

KS-2020-499 2020-04-02 SLUTBESKED 

KS-2020-500 2020-04-02 FÖRELÄGGANDE 

KS-2020-501 2020-04-02 SLUTBESKED 

KS-2020-502 2020-04-03 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2020-504 2020-04-03 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2020-505 2020-04-06 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2020-507 2020-04-06 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2020-508 2020-04-07 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2020-509 2020-04-06 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2020-511 2020-04-07 BESLUT 

KS-2020-512 2020-04-09 FÖRBUD 
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60 (60) 

KS-2020-513 2020-04-08 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2020-514 2020-04-08 SLUTBESKED 

KS-2020-515 2020-04-08 SLUTBESKED 

KS-2020-516 2020-04-08 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2020-517 2020-04-08 SLUTBESKED 

KS-2020-518 2020-04-09 FÖRBUD 

KS-2020-519 2020-04-09 FÖRBUD 

KS-2020-520 2020-04-09 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2020-521 2020-04-09 FÖRBUD 

KS-2020-522 2020-04-09 FÖRBUD 

KS-2020-523 2020-04-09 FÖRBUD 

KS-2020-524 2020-04-09 FÖRBUD 

KS-2020-525 2020-04-09 STARTBESKED 

KS-2020-526 2020-04-29 FÖRBUD 

KS-2020-527 2020-04-14 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2020-528 2020-04-14 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2020-529 2020-04-15 SLUTBESKED 

KS-2020-530 2020-04-15 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2020-531 2020-04-16 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2020-532 2020-04-16 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2020-533 2020-04-17 BESLUT 

KS-2020-536 2020-04-21 FÖRBUD 

KS-2020-538 2020-04-22 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2020-539 2020-04-22 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2020-540 2020-04-22 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2020-541 2020-04-23 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2020-542 2020-04-27 BESLUT OM YTJORDVÄRME 

KS-2020-543 2020-04-27 BESLUT OM SERVERINGSTILLSTÅND 

KS-2020-544 2020-04-27 BESLUT 

KS-2020-545 2020-04-27 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2020-546 2020-04-27 FÖRBUD 

KS-2020-547 2020-04-28 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2020-548 2020-04-28 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2020-549 2020-04-28 BESLUT OM BYGGLOV 

KS-2020-550 2020-04-28 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2020-551 2020-04-28 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2020-552 2020-04-29 ANMÄLAN EJ BYGGLOVSPLIKTIG ÅTGÄRD 

KS-2020-553 2020-04-29 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2020-558 2020-04-30 SLUTBESKED 

 


